
 

 
 

 

 

NACIONALNO VIJEĆE ZA RAZVOJ LJUDSKIH 

POTENCIJALA 

 

 

OZNAKA: NVRLJP-00014-18-0002 

 

Zagreb,  1. ožujka 2018. 

 

 

ZAPISNIK 

s 24. sjednice Nacionalnog vijeća za razvoj ljudskih potencijala 

održane 30. siječnja 2018. godine u prostorijama Ministarstva znanosti i obrazovanja 

s početkom u 13.00 sati 

 

Sjednici su prisustvovali sljedeći članovi Nacionalnog vijeća: Ružica Beljo Lučić, Ana 

Tecilazić Goršić, Mirela Lekić, Mirjana Šlat, Berislav Božanović, Hrvoje Josip Balen, 

Jasminka Martinović (imenovanje u tijeku), Mato Pešut (imenovanje u tijeku), Ninoslav 

Šćukanec, Stankica Vrban, Žarko Bošnjak, Ivan Šutalo, Emita Blagdan, Duško Pavletić, 

Danijela Žagar, Darinka Vedrina, Petar Lagator (prijedlog novog člana) 

Članovi Nacionalnog vijeća koji su se ispričali zbog izostanka sa sjednice: Mirjana 

Zećirević, Anica Milićević Pezelj, Radomir Delić 

Osim članova Nacionalnog vijeća sjednici su prisustvovali: Martina Turković (MZO) 

 

Predsjednica NVRLJP-a prof. dr. sc. Beljo Lučić pozdravila je prisutne te predstavila 

gospodina Petra Lagatora, zamjenika župana Osječko-baranjske županije, koji će u NVRLJP-

u zamijeniti dr. sc. Željka Kraljička, predstavnika lokalne/područne samouprave. 

 

Dnevni red: 
 

1. Usvajanje dnevnog reda 24. sjednice  

 

2. Usvajanje zapisnika s 23. sjednice  

 

3. Obavijesti 

 

4. Zaključak o prihvaćanju ostavke na članstvo u NVRLJP-u Sanje Bošnjak, univ. spec. 

oec. 

 

5. Mišljenje NVRLJP-a o opravdanosti uvođenja strukovnih gimnazija u redoviti sustav 

srednjoškolskog obrazovanja  

 

6. Nacrt Preporuka NVRLJP-a za strateški razvoj priznavanja i vrednovanja prethodnoga 

učenja i Nacrt Pravilnika o priznavanju i vrednovanju prethodnog učenja 



 

 
 

 

7. Okvirni program rada NVRLJP-a 2018. godinu 
 

8. Razno  

 

 

Ad 1.  

Jednoglasno je potvrđen dnevni red.  

 

Ad 2. 

Na zapisnik s 23. sjednice nije bilo primjedbi te je jednoglasno usvojen. 

 

Ad 3.  

Prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić, predsjednica NVRLJP-a, i mr. sc. Emita Blagdan, 

predsjednica Organizacijskog odbora konferencije NVRLJP-a ukratko su istaknule značaj i 

uspjeh godišnje konferencije održane u prosincu prošle godine te naglasile važnost da se na 

proljeće 2018. godine organizira okrugli stol koji bi okupio predstavnike tržišta rada, dionike 

koji se inače slabije odazivaju na godišnju konferenciju.  

Prof. dr. sc. Beljo Lučić nastavila je s obavijestima o HKO aktivnostima. Od 23. do 28. 

studenog provelo se 9 konzultativnih radionica za doradu 17 standarda zanimanja iz područja 

strukovnog obrazovanja koji se usklađuju s metodologijom HKO-a radi upisa u Registar 

HKO-a. Podnošenje zahtjeva za upis tih standarda zanimanja u Registar HKO-a u tijeku je do 

kraja siječnja. U prosincu je održana radionica za nastavnike uključene u doradu standarda 

kvalifikacija u strukovnom obrazovanju koji će se temeljiti na spomenutim standardima 

zanimanja. Dana 23. i 24. siječnja stiglo je 6 standarda zanimanja na stručno vrednovanje – 5 

SZ za Sektorsko vijeće XVIII. Informacije i komunikacije i 1 SZ za Sektorsko vijeće XXIV. 

Sigurnost i obrana. U tijeku je organizacija sjednica i provedba stručnog vrednovanja sa 

sektorskim vijećima. Što se tiče imenovanja preostalih sektorskih vijeća, čeka se imenovanje 

Sektorskog vijeća XIX. Pravo, politologija, sociologija, državna uprava i javni poslovi te 

XXV. Filologija. Njihovim imenovanjem uspostavit će se svih 25 sektorskih vijeća. Nakon 

toga će se organizirati uvodna radionica i simulacija vrednovanja kao priprema SV za njihov 

rad.  

Predsjednica je izvijestila članove NVRLJP-a o aktualnostima vezanima uz izradu Nacrta 

prijedloga Zakona o osiguravanju kvalitete znanosti i visokog obrazovanja, kao članica 

Povjerenstva za izradu Nacrta prijedloga Zakona o osiguravanju kvalitete, te o prijedlogu da 

NVRLJP procjenjuje opravdanost javnog financiranja u inicijalnoj akreditaciji studijskih 

programa što je izazvalo negativne reakcije dijela članova Povjerenstva koji izrađuju zakon. O 

toj će se temi i predviđenoj ulozi NVRLJP-a raspraviti na jednoj od idućih sjednica.  

Posljednja obavijest ticala se imenovanje novih članova NVRLJP-a koje je najavljeno u 

rasporedu rasprava Hrvatskoga sabora 1. veljače 2018. godine. 

 

Ad 4.  

Donesen je Zaključak o prihvaćanju ostavke Sanje Bošnjak, univ. spec. oec koja je podnijela 

ostavku na mjesto članice NVRLJP-a na osobni zahtjev jer je u prosincu 2017. godine 

imenovana predstojnicom Ureda državne uprave čime je napustila sustav lokalne i regionalne 

samouprave.  

 

Ad 5. 

S obzirom na dopis MZO-a, Uprave za odgoj i obrazovanje kojim se traži mišljenje NVRLJP-

a o opravdanosti uvođenja strukovnih gimnazija, nekoliko je članova NVRLJP-a izrazilo 

potrebu da se o tome raspravi na sjednici. Dostavljeni su sljedeći materijali: programi 



 

 
 

tehničke, ekonomske i turističke gimnazije, gimnazije održivog razvoja, Prijedlog 

Nacionalnog kurikuluma za strukovno obrazovanje, sažetak vanjskog vrednovanja 

eksperimentalne provedbe programa strukovnih gimnazija te izvješće Povjerenstva za 

utvrđivanje izvodljivosti programa strukovnih gimnazija. U raspravi je istaknuto da je ključno 

pitanje pružaju li programi strukovnih gimnazija dovoljno stručnih znanja za stjecanje 

kvalifikacije i zapošljivost na tržištu rada, odnosno dovoljno općeobrazovnih znanja za 

nastavak obrazovanja. Obrazovni sadržaji su u većini slučajeva preuzeti iz postojećih 

obrazovnih programa u redovitom obrazovanju sa smanjenim brojem sati posvećenim 

strukovnim sadržajima, čime se ne postiže relevantnost u odnosu na tržište rada, te povećanim 

brojem sati općeobrazovnih predmeta, koji nemaju značaj za obrazovnu vertikalu unutar 

svoga ili srodnih područja. Također je istaknuto da ne postoji opravdanost pojedinih 

strukovnih gimnazija usko specijaliziranih u nekom specifičnom sektoru koje ne pružaju 

dovoljno stručnih znanja za stečenu kvalifikaciju, a ujedno dovode učenike u nepovoljan 

položaj pri prelasku na visoko obrazovanje zbog okrnjenog stjecanja općeobrazovnog znanja. 

Zajedničko i usuglašeno mišljenje bit će poslano kao odgovor MZO-u. 

 

Ad 6. 

Prof. dr. sc. Beljo Lučić predstavila je tijek izrade Nacrta Preporuka NVRLJP-a za strateški 

razvoj priznavanja i vrednovanja prethodnoga učenja i Nacrta Pravilnika o priznavanju i 

vrednovanju prethodnog učenja. Nakon rasprava koje su počele još 2016. godine, 4 održane 

radionice na temu vrednovanja i priznavanja prethodnog učenja tijekom 2017. godine, vrlo 

posjećene tematske sesije održane na nedavnoj godišnjoj konferenciji NVRLJP-a i radionice 

ključnih dionika održane 2. siječnja 2018., proizašla su dva nacrta dokumenata kao rezultat 

dugotrajnih i opsežnih rasprava o tome kako na najbolji način urediti ovo važno razvojno 

područje i dati strateško uporište za daljnji razvoj sustava. Mr. sc. Tecilazić Goršić istaknula 

je kako NVRLJP nije obvezano donijeti ove dokumente, ali prema Zakonu o HKO-u ima 

ingerenciju donositi preporuke nadležnim tijelima. U ovom slučaju pokazalo se nužnim 

izraditi Preporuke kao podršku Pravilniku, koje ukazuju na potrebne izmjene zakona i propisa 

i koje će biti temelj za financiranje budućih projekata iz EU fondova.  

Istaknuto je kako se priznavanje i vrednovanje stručnih kvalifikacija provodi neovisno o 

Registru HKO-a, u skladu s posebnim pravilnicima, ali preporučuje se izrada standarda i 

usklađivanje s HKO-om radi osiguravanja kvalitete.    

Berislav Božanović istaknuo je važnost vjerodostojnog vrednovanja ishoda učenja. Predloženi 

model vrednovanja u nacrtima dokumenata s jednim vanjskim ispitivačem ne može sa 

sigurnošću izvršiti pouzdano vrednovanje, a izbjegnute su i preporuke Vijeća EU iz 2012. 

godine, koje podrazumijevaju uključenost socijalnih partnera, tj. onih dionika čiji je interes da 

ishodi učenja zaista postoje. Smatra da o zaštiti vrednovanja ovisi i opstojnost HKO-a. 

Prijedlog vrednovanja gospodina Božanovića obuhvaća vrednovanje ne samo prethodno 

stečenog učenja, nego svih programa i s njima povezanih ishoda učenja. U raspravi je 

dogovoreno da je prijedlog modela vrednovanja potrebno proširiti s elementima koji će 

dodatno osigurati vjerodostojne rezultate (pilot projekt, snažni vanjski osigurači i slično).  

Dogovoreno je da će se nakon dorade dokumenti poslati članovima NVRLJP-a na 

usuglašavanje, a potom proslijediti MZO-u.  

 

Ad 7.  

Na sjednici se raspravljalo o nacrtu Okvirnog programa rada NVRLJP-a za 2018. godinu, 

odnosno o planiranim aktivnostima i zaduženjima. U obzir će se uzeti i novoimenovani 

članovi te će se dorađeni program usvojiti na idućoj sjednici.  

 

 

 



 

 
 

Za sljedeću sjednicu NVRLJP-a predložene su sljedeće teme: 

 

 Strukovno obrazovanje i osposobljavanje - predstavljanje Nacionalnog strukovnog 

kurikuluma te iskustva Zadarske županije u svezi planiranja upisa učenika te njihovog 

praćenja nakon završetka obrazovanja 

 Okvirni program rada NVRLJP-a za 2018. godinu 

 

 

 

Sljedeća sjednica planirana je za 1. ožujak 2018. godine. 

Sjednica je završila u 16:40. 

 

 

 

Zapisnik sastavila:  Zapisnik odobrila: 

            Martina Turković, v.r.  

 
prof. dr. sc. Ružica Beljo Lučić, v.r. 

predsjednica Nacionalnog vijeća 

 
 


